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Ad 1) Godkendelse af dagsorden for 31. august 2022 

Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af følgende punkt under eventuelt:  

Studielederne skal senest den 15. september tage stilling til, om kvote 2-optaget skal omfatte en 
fagspecifik test i 2023.  
 

Ad 2) Godkendelse af referat fra 22. juni 2022 
Referatet blev godkendt.  
 
 
Ad 3) Meddelelser  

a) Studienævnsforperson 

Indkaldelse af forslag til valgfag til udbud i efterårssemesteret 2023.  
Der indkaldes forslag til titler på valgfag, der kan udbydes i efterårssemesteret 2023. Fristen herfor 
er den 3. oktober, og der skal ved indsendelse af forslag benyttes en særlig skabelon. Institutterne 
vil i løbet af januar 2023 udvælge hvilke valgfag, der skal udbydes. Gro meddelte, at hun vil 
forhøre sig på Fakultetet, om de samlæste valgfag planlægges at skulle ligge i blokke, eller om de 
kan risikere at ligge samtidigt med den almindelige undervisning. 

 
Orientering webrapport m. bacheloroptaget 2022. 
Gro orienterede om webrapporten, hvor studienævnets medlemmer har mulighed for at dykke ned 
i alle tal vedrørende bacheloroptaget 2022.  
 

Referat Studienævn for Filosofi og Pædagogik 
 
   
Dato: 31. august 2022, kl. 10:00 – 12:00                                     Dato: 31. august 2022 
Lokale: 
Deltagere: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Fraværende: 

Dewey 
Lasse Nielsen, Nikolaj Nottelmann, Gro Hellesdatter 
Jacobsen, Lars Frode Frederiksen og Finn Wiedemann. 
Studenterrepræsentanter Philip Lindegaard 
Rasmussen, Mathias Kryger, Karoline Lund Nielsen og 
Maja Oresnik (via online-link). Studiesekretærer 
Marlene Østergaard og Betina Signe Stick 
Christiansen. Caroline Schaffalitzky de Muckadell 
(observatør). Studienævnssekretær Stine Bøtchiær 
(referent). 
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Minianalyse om studiestarten på videregående uddannelser 
Der er foretaget en minianalyse af EVA (Danmarks Evalueringsinstitut) vedrørende de kommende 
studerendes forventninger og ønsker til deres studiestart. 
 

Orientering om årets optag 
Gro orienterede om optaget 2022, hvor Humaniora har oplevet et fald i søgningen. I forhold til 2021 
er søgning i 2022 faldet med 23%. Andelen af 1. prioritetsansøgninger er faldet med 16% ift. 2021. 
 
Indkaldelse af ændringer til studieordninger 2023 
Fakultetet indkalder ændringer til studieordningerne 2023. Fristen for at indmelde ændringer til 
studieordningerne er for Filosofi-uddannelserne den 8. januar – for de Pædagogiske uddannelser 
er fristen herfor den 8. marts. 
 
Procedure for planlægning af undervisningen E2023 
Fakultetet har udsendt en procedureplan for planlægning af undervisningen i efterårssemesteret 
2023. Studienævnets medlemmer har mulighed for at orientere sig i procedureplanen, der er med 
som bilag på studienævnsmødet. 

 

b) De studerende 

Mathias fortalte om nogle kandidatstuderende, der ønskede at tage deres projektorienterede forløb 
i sommerferien, og var i tvivl, om dette var i orden. Studienævnet havde herefter en drøftelse af 
situationen, og Finn tilføjede, at studerende tidligere har påbegyndt det projektorienterede forløb i 
august måned uden problemer. Stine tilføjede, at Fakultetet tidligere har meldt ud, at der ikke 
behøves en dispensation til at påbegynde det projektorienterede forløb i august, da 
eksamensaktiviteten i forbindelse hermed er placeret i vintereksamensterminen.  
 
Philip informerede desuden om, at de nye kandidatstuderende i Filosofi glæder sig meget til at 
starte på studiet.  

 
c) Andre 

Stine meddelte, at to studerende fra Filosofi har vist interesse for at indtræde i studienævnet, efter 
at Freja har afsluttet sin kandidatuddannelse i Filosofi. Da Philip er eneste tilbageværende for 
repræsentationsområdet, skal han skrive en indstilling om udpegning. Stine og Philip aftaler 
nærmere angående dette efter studienævnsmødet.  
 

Caroline kunne desuden meddele at intro-hytte-turen for de nyoptagne bachelorstuderende på 
Filosofi, er blevet ændret en smule, så alle årgange nu inviteres med. Dette bl.a. af hensyn til at 
holde deltagerbetalingen nede. 
 

 
Ad 4) Valg af ny næstforperson 

Da studienævnets næstforperson, Freja, har færdiggjort sin kandidatuddannelse i Filosofi, skulle 
studienævnet vælge en ny næstforperson blandt de studerende. 
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Mathias Kryger blev ved fredsvalg valgt som ny næstforperson for studienævnet. Stort tillykke til 
Mathias. 

 
Ad 5) Merit- og dispensationsansøgninger 
Jf. lukket punkt. 

 
 
Ad 6) Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Studenterbestand 

Studienævnet forholder sig som minimum en gang årligt til bestanden af studerende i et givent år 
på en master- eller diplomuddannelse eller andre deltidsuddannelser og enkeltfag.  

Såfremt kvalitetsindikatoren giver anledning til drøftelser, skal studienævnet redegøre nærmere for 
forholdene og på baggrund af en undersøgelse vurdere, hvilke tiltag der skal sættes i værk for at 
rette op på forholdene. 

Det specifikke nøgletal er tilgængelige i Whitebook. Studienævnets redegørelse, undersøgelse og 
handlingsplan skal fremgå af studienævnsreferaterne. 

 

Punktet måtte beklageligvis udskydes, da studienævnets medlemmer ikke havde der var ikke 
adgang til data. 

 

b) Handlingsplan for kandidatuddannelsen i Pædagogik samt Interkulturel pædagogik 
og dansk som andetsprog i forlængelse af statusmøde i forbindelse med 
Uddannelsesberetningen 2022. 

Handlingsplanen overdrages til studienævnet til implementering. Der følges op på de 
enkelte punkter ved næste Uddannelsesberetning i 2024 

Studienævnet orienterede sig kort i handlingsplanen, hvor det bl.a. fremgår, at implementering af 
handlingsplanen primært er en opgave for studielederen, da der er få - hvis nogle – punkter fra 
handlingsplanen, som studienævnet holder ansvaret for. 
 

c) Handlingsplan for Filosofi i forlængelse af statusmøde i forbindelse med 
Uddannelsesberetningen 2022 
 
Handlingsplanen overdrages til studienævnet til implementering. Der følges op på de 
enkelte punkter ved næste Uddannelsesberetning i 2024 

Studienævnet orienterede sig kort i handlingsplanen, hvor det bl.a. fremgår, at implementering af 
handlingsplanen primært er en opgave for studielederen, da der er få - hvis nogle – punkter fra 
handlingsplanen, som studienævnet holder ansvaret for. 
 

d) Undervisningsevaluering for forårssemesteret 2022 – herunder udarbejdelse af 
evalueringsrapporter. 
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Studienævnet drøftede indholdet af undervisningsevalueringerne for forårssemesteret 2022 - 
herunder studiemiljø og læringsudbytte (punkt 6e og 6f). 

På studienævnsmødet i september fremlægges evalueringsrapporter for 
undervisningsevalueringerne for forårssemesteret 2022 til godkendelse. Evalueringsrapporterne 
kommer efter godkendelse til at blive offentliggjort på hjemmesiden. 

 

e) Studiemiljø 

I forbindelse med gennemgangen af undervisningsevalueringerne. Studienævnet skal i forbindelse 
med gennemgangen af studenterevalueringerne vurdere de studerendes tilbagemeldinger vedr. 
studiemiljø og om nødvendigt viderebringe problemstillinger og/eller bekymringer hos de 
studerende til de rette instanser. 

Studienævnet drøftelse studiemiljø i forbindelse med gennemgangen af 
undervisningsevalueringerne, og fandt ikke anledning til bemærkninger eller at igangsætte 
interventioner. 
 

f) Læringsudbytte 

Studienævnet gennemfører undervisnings- eller slutevalueringer af fag, kurser eller moduler på 
alle master- og diplomuddannelser. Såfremt kvalitetsindikatoren giver anledning til drøftelser, skal 
studienævnet redegøre nærmere for forholdene og på baggrund af en undersøgelse vurdere, 
hvilke tiltag der skal sættes i værk for at rette op på forholdene. 
 

Studienævnet drøftelse læringsudbytte i forbindelse med gennemgangen af 
undervisningsevalueringerne, og fandt ikke anledning til bemærkninger eller at igangsætte 
interventioner. 

 

Ad 7) Sager til behandling studieordninger 

a) Forslag til sideomfang for speciale og masterprojekt ved flere studerende samt 
omfang af vejledning for flere studerende ved bachelorprojekt, speciale og 
masterprojekt. 

Punktet udskydes til studienævnsmødet i september. 

 

b) Filosofi kandidatuddannelses nye studieordning – kommentarer 

Punktet udskydes til studienævnsmødet i september.  
 

 

Ad 8) Andre sager til behandling  

a) Ansøgning om midler til introdage på kandidatuddannelsen i Pædagogik 
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Studienævnet behandlede ansøgningen via skriftlig høring forud for mødet, hvor det blev besluttet 
at bevillige hele det ansøgte beløb på 7540,5 kr.  
 

b) Ansøgning om midler til faget Ledelse af projekter i organisationer. 

Studienævnet besluttede at bevillige samlet 3.000 kr. Beløbet er honorar til gæsteforelæser Mette 
Strøm Dybdahl. 

 

c)  Ansøgning om midler til faglig dag på Interkulturel Pædagogik og dansk som 
andetsprog 

Studienævnet besluttede at bevillige i alt 3.500 kr. Heraf er 2500 honorar til gæsteforelæser 
Carsten Levinsen og 1000 er til transportudgifter. 

 

d) Årsberetning 2021 Censorkorps for Generel Pædagogik 

Studienævnet drøftelse beretningen, og fandt ikke anledning til bemærkninger eller at igangsætte 
interventioner. 

 

e) Høring - Strategi for onlineundervisning  

Studienævnet drøftelse kort materialet, og besluttede at afstå fra at sende et høringssvar. 
 

Ad 9) Eventuelt 
Studielederne skal senest den 15. september tage stilling til, om kvote 2-optaget skal omfatte en 
fagspecifik test i 2023. 

Studienævnet havde en kort drøftelse om fagspecifikke tests i forbindelse med kvote 2-optaget. 
Ingen af studielederne, som repræsenterer uddannelserne under studienævnet, ønskede at 
foretage ændringer til ovenstående. 
 

 

Mødet sluttede kl. 12.00. 

Næste møde afholdes den 28. september 2022, kl. 10.00 til 12.00. 

 

Gro Hellesdatter Jacobsen 

Studienævnsforperson           /         Stine Bøtchiær  

                  Studienævnssekretær  

 


